

Famous Characters

Translate into Arabic:

Gamal Abdel Nasser:

(15 January 1918 - 28 September 1970) was the second President of Egypt from 1956 until his death in 1970. He led the Egyptian Revolution of 1952, which removed King Farouk I and heralded a new period of industrialization in Egypt, together with a profound advancement of Arab nationalism, including a short-lived union with Syria. Nasser inspired anti-colonial and pan-Arab revolutions in Algeria, Libya, Iraq and Yemen, and played a major role in founding the Palestine Liberation Organization, in 1964, and the international Non-Aligned Movement.



Nasser is seen as one of the most important political figures in both modern Arab history and Developing World politics of the Twentieth Century. He is well-known for his nationalist policies and version of pan-Arabism, also referred to as Nasserism, which won a great following in the Arab World during the 1950s and 1960s. Although his status as “leader of the Arabs” was severely tarnished by the Israeli victory over the Arab armies in the Six Day War, many in the general Arab populace still view Nasser as a symbol of Arab dignity and freedom.

جمال عبد الناصر

جمال عبد الناصر (١٥ يناير ١٩١٨ - ٢٨ سبتمبر ١٩٧٠) كان ثاني رؤساء مصر تولى السلطة من ١٩٥٦ حتى وفاته في ١٩٧٠ . و قاد الثورة المصرية عام ١٩٥٢ التي أطاحت بالملك فاروق الاول وبشرت بمرحلة جديدة من النهضة الصناعية في مصر جنبا الى جنب مع التقدم العميق للقومية العربية ، وبما في ذلك اتحاد قصير الاجل مع سوريا .

أحيا ناصر الجهود المناهضة للامبريالية و شجع عددا من الثورات من اجل القومية العربية فى كل من : الجزائر وليبيا والعراق واليمن ، كما لعب دورا رئيسيا فى تاسيس منظمة التحرير الفلسطينية فى سنة ١٩٦٤ وحركة عدم الانحياز الدولية .

ويعتبر ناصر من أهم الشخصيات السياسية فى كل من التاريخ العربى الحديث و العالم النامى فى القرن العشرين .

وأشتهر بسياساته القومية و ميله للقومية العربية ، و أصبحت أفكاره مذهباً سياسياً سمي تيمناً باسمه و هو ” الفكر الناصرى ” الذى اكتسب الكثير من المؤيدين فى الوطن العربى خلال فترة الخمسينيات و الستينيات . و بالرغم من أن صورة جمال عبد الناصر ” كقائد للعرب ” اهتزت بشدة من جراء انتصار اسرائيل على الجيوش العربية فى حرب الايام الستة الا أن الكثير من الجماهير العربية عامة لاتزال ترى أن عبد الناصر كرمز للكرامة العربية و الحرية .

Galileo Galilei:

(15 February 1564 – 8 January 1642) was an Italian physicist, mathematician, astronomer, and philosopher who played a major role in the Scientific Revolution. His achievements include improvements to the telescope and consequent astronomical observations, and support for Copernicanism. Galileo has been called the “father of modern observational astronomy,” the “father of modern physics,” the “father of science,” and “the Father of Modern Science.” Stephen Hawking says, “Galileo, perhaps more than any other single person, was responsible for the birth of modern science.”



جاليليو

كان جاليليو (١٥ فبراير ١٥٦٤ - ٨ يناير ١٦٤٢) الفيزيائى الايطالى ، عالم الرياضيات و الفلك ، والفيلسوف الذى لعب دورا رئيسيا فى الثورة العلمية . و انجازاته تشمل على ادخال تحسينات على التلسكوب و الارصاد الفلكية تبعا لذلك ، وتقديم الدعم للكوبرنيكوسية الفلكية (و تعنى الايمان نتعاليم كوبرنيكوس الفلكية) وقد أطلق عليه أبو علم الفلك و الرصد الحديث و أبو الفيزياء الحديثة و أبو العلم والعلوم الحديثة . ويعتبر ” ستيفن هاوكينج ” جاليليو - على الارجح - أكثر الاشخاص تفردا بالمسئولية عن نشأة العلم الحديث .

Albert Einstein:

(14 March 1879 – 18 April 1955) was a theoretical physicist. He is best known for his theories of special relativity and general relativity. Einstein received the 1921 Nobel Prize in Physics “for his services to Theoretical Physics, and especially for his discovery of the law of the photoelectric effect.”



أينشتاين

أينشتاين (١٤ مارس ١٨٧٩ - ١٨ أبريل ١٩٥٥) عالم الفيزياء النظرية، عرف بنظريات الخاصة و العامة للنسبية . حصل أينشتاين على جائزة نوبل ١٩٢١ فى الفيزياء « لخدماته التى قدمها للفيزياء النظرية، وخصوصا اكتشافه قانون التأثير الكهروضوئى » .

Ibn Battuta: (February 25, 1304 - 1368 or 1369)

Was a Moroccan berber scholar and traveller who is known for the account of his travels and excursions called the Rihla (Voyage). His journeys lasted for a period of nearly thirty years and covered almost the entirety of the known Islamic world and beyond, extending from North Africa, West Africa, Southern Europe and Eastern Europe in the West, to the Middle East, Indian subcontinent, Central Asia, Southeast Asia and China in the East, a distance readily surpassing that of his predecessors and his near-contemporary Marco Polo.



ابن بطوطة

ابن بطوطة (٢٥ فبراير ١٣٠٤ - ١٣٦٨) كان ابن بطوطة المغربى البربرى عالما ورحالة ، عرف بقيمة أسفاره وجولاته التى كانت تسمى ب (الرحلة) . وقد استمرت أسفاره ما يقرب من ثلاثين عاما ، وغطت مايقرب من مجمل العالم الاسلامى المعروف ، وامتدت فيما وراءه من شمال أفريقيا وغربها و أوروبا الجنوبية وأوروبا الشرقية (فى الغرب) الى الشرق الاوسط و شبة القارة الهندية واسيا الوسطى وجنوب شرق اسيا والصين (فى الشرق) وبسهولة قطع مسافة تفوق فيها على أسلافه وشبهه معاصريه ومنهم ماركو بولو.

Rifa'a al-Tahtawi; born in Tahta, Egypt 1801; died in 1873)

Was an Egyptian writer, teacher, translator, Egyptologist and renaissance intellectual. Tahtawi was among the first Egyptian scholars to write about Western cultures in an attempt to bring about a reconciliation and an understanding between Islamic and Western civilizations. He founded the School of Languages in 1835 and was influential in the development of science, law, literature and Egyptology in 19th-century Egypt. His work influenced that of many later scholars including Muhammad Abduh.



رفاعه الطهطاوى

ولد رفاعه الطهطاوى فى طهطا، بمصر ١٨٠١، توفى فى ١٨٧٣، وهو كاتب مصرى، ومدرس، ومترجم، وعالم بالاثار المصرية و النهضة الفكرية فى عصر النهضة. وكان الطهطاوى من بين العلماء المصرين الاوائل الذين كتبوا عن الثقافات الغربية فى محاولة لتحقيق المصالحة و التفاهم بين الحضارة الاسلامية والغربية. أسس مدرسة للغات فى عام ١٨٣٥، وكان مؤثرا فى تطوير العلوم والقانون والادب وعلم الاثار المصرية فى مصر فى القرن التاسع عشر. وقد أثرت أعماله فى كثير من العلماء الذين أتوا بعده و منهم محمد عبده.

Al-Aqqad:

Was born in Aswan, a city in Lower Egypt, in 1889. He graduated only out of elementary school; he did not finish school until the end. Unlike his schoolmates, he spent all his weekly allowance on books rather than candy and food. He read about religion, geography, history and many other subjects. He was known for his excellent English.



He wrote more than 100 books about philosophy, religion, and poetry. He founded a poetry school with Ibrahim Al-Mazny and Abdel Rahman Shokry called Al-Diwan. He died in 1964 in Cairo. His most famous works were al-'Abkariat, Allah, and Sarah. Some of his books were translated into English. Al-Aqqad was known for his use of flowery and complicated prose.

العقاد

ولد العقاد فى أسوان، وهى مدينة فى صعيد مصر فى عام ١٨٨٩، وتخرج من المدرسة الابتدائية فقط ولم يكمل تعليمة حتى النهاية. وعلى عكس زملائه فى المدرسة، كان ينفق كل مصروفة الاسبوعى على الكتب بدلا من الحلوى والطعام . قرا عن الدين والجغرافيا والتاريخ والعديد من الموضوعات الاخرى وكان معروفا باتقانه للغة الانجليزية .

ألف أكثر من ١٠٠ «مائة» كتاب فى الفلسفة والدين والشعر. أسس مدرسة شعرية مع ابراهيم المازنى وعبد الرحمن شكرى تسمى الديوان. وتوفى فى عام ١٩٦٤ فى القاهرة. «كانت» أعماله الاكثر شهرة : العبقريات، الله، وسارة. وترجمت بعض كتبه الى اللغة الانجليزية. كان يعرف العقاد باستخدامه النشر المعقد المتناق «بلاغيا» .

Jean-Paul Charles Aymard Sartre (21 June 1905 - 15 April 1980):

Commonly known as Jean-Paul Sartre, was a French existentialist philosopher, playwright, novelist, screenwriter, political activist, biographer, and literary critic. He was one of the leading figures in 20th century French philosophy and Existentialism, and his work continues to influence further fields such as sociology and literary studies.



سارتر

جان بول سارتر (٢١ يونيو ١٩٠٥ - ١٥ ابريل ١٩٨٠) الفيلسوف الوجودى الفرنسى، والكاتب المسرحى والروائى، وكاتب السيناريو، و الناشط سياسيا، وكاتب السيرة، والناقد الادبى. وكان واحدا من الشخصيات البارزة فى الفلسفة الفرنسية والوجدية فى القرن العشرين وامتد عملة ليؤثر فى مجالات أكثر، مثل: علم الاجتماع والدراسات الادبية .

Yuri Alekseyevich Gagarin; (9 March 1934 - 27 March 1968):

Hero of the Soviet Union, was a Soviet cosmonaut. On 12 April 1961, he became the first human in outer space and the first to orbit the Earth. He received medals from around the world for his pioneering tour in space.



جاجارين

يورى جاجارين (٩ مارس ١٩٣٤ - ٢٧ مارس ١٩٦٨) بطل الاتحاد السوفيتى، وكان رائد للفضاء السوفيتى فى ١٢ أبريل ١٩٦١ أصبح أول انسان يغزو الفضاء الخارجى وأول من دار حول كوكب الارض، وحصل على ميداليات من مختلف انحاء العالم لجولته الرائدة فى الفضاء.

Abu Abd Allah Muhammad al-Idrisi al-Qurtubi al-Hasani al-Sabti or simply Al Idrisi (1100-1165 or 1166)

Was an Andalusian geographer, cartographer, Egyptologist and traveller who lived in Sicily, at the court of King Roger II. Muhammed al-Idrisi was born in the North African city of Ceuta then belonging to the Almoravid Empire (nowadays under Spanish control) and died in Sicily, or maybe in Sabtah. The airport of the Moroccan city Al Hoceima is named after Al Idrisi. Al Idrisi was a descendent of the Idrisid rulers of Morocco, who in turn were descendants of Hasan ibn Ali, the son of Ali and the grandson of the Islamic prophet Muhammad.



الأدريسى

أبو عبدالله محمد الأدريسى القرطبي الحسنى السبتي أو باختصار الأدريسى (١١٠٠ - ١١٦٥ أو ١١٦٦) كان جغرافيا أندلسيا، رسام خرائط عالما بالاتار المصرية، والمسافر الذى عاش فى جزيرة صقلية، فى بلاط الملك روجر الثانى . ولد محمد الأدريسى فى شمال أفريقيا ف مدينة سبتة التى كانت تنتمى الى امبراطورية المرابطين (وهى الان تحت السيطرة الاسبانية) وتوفى فى مدينة صقلية أو ربما فى مدينة سبتة. وقد سمي مطار مدينةة الحسيمة المغربية باسم الأدريسى. وكان الأدريسى من سلالة الحكام الادارسة فى المغرب الذين بدورهم كانوا من نسل الحسن بن على نجل على وحفيد نبي الاسلام محمد صلى الله عليه وسلم.

Ismail Yasin (also credited as Ismail Yassen; (September 15, 1915-May 24, 1972) was an Egyptian comedian/actor. He is famous for a series of films with his name in the title.



Ismail Yassin had a difficult childhood in Suez where he was born. His mother died at an early age and his father was jailed thus forcing him to leave school before completing his primary education. He worked as a parking valet to support himself.

He started his career as a monologue singer and headed for Cairo to join Badi'a Masabny's troupe. His break into the movie industry came when Fouad El-Gazaery gave him his first role in the movie "Khalf El-Habayeb" in 1939. He later joined Ali El-Kassar's troupe and started to gain widespread recognition eventually becoming one of most popular stars in the Arab world. A record 15 movies used his name in their titles to capitalize on his fame.

He was not particularly attractive but he had great control of his facial expressions and often made fun of his 'large mouth' in his films. His trademark gimmick was to act terrified bringing his wobbling knees together, stretching his shaking arms in front of him, stammering silently, and suddenly snapping out of his panic with a loud inhalation of air.

In the 1960s his health began to deteriorate. He moved to Lebanon where he participated in a number of films, and later when he returned to Egypt he was heavily in debt. He died of a heart attack in 1972.

اسماعيل ياسين

اسماعيل ياسين (١٥ سبتمبر ١٩١٥ - ٢٤ مايو ١٩٧٢) كان ممثلا كموديا مصرية. وهو مشهور بسلسلة من الافلام المعنونة باسمه.

عاش اسماعيل ياسين طفولة صعبة فى مدينة السويس حيث ولد، توفيت والدته وهو فى سن مبكرة وكان والده مسجوناً مما أجبره على ترك المدرسة قبل اكمال تعليمه الابتدائى. اشتغل عاملاً فى موقف سيارات لكى يعول نفسه.

بدأ حياة المهنية كمغنى منولوج واتجه الى القاهرة لكى يلتحق بفرقة بديعة ماصبنى. وأتى اقتحاماً لعالم السينما عندما أعطاه فؤاد الجزائرى أول دور لة فى فيلم (خلف الحباب) سنة ١٩٣٩. وانضم بعد ذلك الى فرقة على الكسار وبدأ يكتسب الشهرة على نطاق واسع، إلى أن أصبح واحداً من أعظم النجوم شعبية فى العالم العربى.

سجل خمسة عشر فيلماً باسمه فى عناوينها وذلك للاستفادة من شهرته.

وفى عام ١٩٦٠ بدأت صحته تتدهور وانتقل الى لبنان حيث شارك فى عدد من الافلام وبعد ذلك عندما عاد الى مصر كان غارقاً بشكل كبير فى الديون وتوفى نتيجة أزمة قلبية عام ١٩٧٢.